
Město Milevsko 

Kulturní komise  
se sídlem nám. E. Beneše 420, 399 01 Milevsko 

telefon: 382 504 116, 382 504 111, fax: 382 521 879  

e-mail: lenka.dzermanska@milevsko-mesto.cz, www.milevsko-mesto.cz 

_____________________________________________________________________________ 
 

 

Zápis číslo 2/2019 

ze zasedání Kulturní komise Rady města Milevska dne 02.04.2019 
 

 

 

Přítomni: PhDr. Jiří Kálal, MUDr. Zdeněk Hobzek, Karel Procházka, Vladimír Vildt, 

           Mgr. Vlasta Balogová, MUDr. Miroslava Pučelíková, Tibor Kaleja 

 

Nepřítomen: Václav Málek 

 

 Hosté: Michal Horek - místostarosta, Bc. Vít Kratochvíl – ředitel Domu kultury               

 

 

Jednání komise řídil předseda komise PhDr. Jiří Kálal 

 

 

Program jednání: 

1. Uvítání 

2. Seznámení s činností Domu kultury 

3. Různé. 

 

 

Průběh jednání: 

 

Po úvodním přivítání všech přítomných členů komise a hostů předsedou bylo konstatováno, že 

komise se sešla v usnášení schopném stavu. Následně bylo slovo předáno řediteli Domu kultury 

panu Bc. Vítu Kratochvílovi. 

 

2. Seznámení s činností Domu kultury 

Pan Bc. Vít Kratochvíl přítomné informoval, že k činnostem Domu kultury (dále DK) patří 

správa objektu DK, amfiteátru DK, kina a Galerie M nebo spoluorganizace Pohádkového lesa a 

Milevských maškar, kterých se letos zúčastnilo 842 učinkujících v maskách, přičemž průvod 

masek zhlédlo cca pět a půl tisíc platících návštěvníků. Také podotkl, že v objektu Domu kultury 

je i oficiální sídlo taneční skupiny EFK. Sdělil, že v DK měsíčně proběhne 10 až 15 kurzů a 

volnočasových aktivit, jejichž výčet a náplň lze vyhledat na internetových stránkách DK. 

K činnosti milevského kina sdělil, že kino promítá 4 dny v týdnu, v roce 2018 kino navštívilo 

13874 platících diváků a bylo uvedeno 307 představení, v průměru je návštěvnost jednoho 

představení rovna 45 divákům.  

K plánům DK na rok 2019 uvedl, že větší akce jsou plánovány většinou v podzimních a zimních 

měsících, kdy je tradičně vyšší návštěvnost. K nejbližším plánovaným akcím patří tradiční sraz 

motorkářů 04.05., Den vína a mandlovice s Hustopečí 11.05., který se bude pořádat ve 

spolupráci s partnerským městem Hustopeče, a 22.06 na základě kladného ohlasu z loňského 

roku akce Milevsko sobě. Změna termínu pořádání této akce z podzimního na letní byla 

provedena z důvodu stálejšího a přívětivějšího počasí, které je pro venku pořádanou akci 

 



 2 

nezbytné. Z letních akcí pak zmínil koncert Hradišťanu a Jiřího Pavlici 04.07. spolupořádaný 

s Klášterem premonstrátů na Strahově, a srpnové Milevské posvícení. K programu Milevského 

posvícení Bc. Kratochvíl uvedl, že dojde ke změně koncepce akce – páteční večery budou 

zaměřeny na rockovou hudbu a sobota bude zaměřena na rodiny s dětmi. Z programu pak 

vyzdvihl koncert skupiny Mirai. K výčtu letních akcí připojil hojně navštěvovanou akci 

Pohádkový les. Dle Bc. Kratochvíla na tyto akce dále navazují taneční kurzy, které pokračují až 

do prosince. K podzimním a zimním akcím uvedl, že Dům kultury připravuje společný koncert 

skupin Walda Gang a Alkehol, koncert skupiny Jelen s Míšou Tučnou, Pivní slavnosti, vánoční 

koncert Václav Neckáře, v období Vánoc slavnostní rozsvícení výzdoby města a pastýřské 

troubení a po Vánocích koncert skupiny Fantom společně se skupinou Turbo. 

 

Předseda komise pan PhDr. Kálal sdělil panu řediteli usnesení Kulturní komise ze dne 

23.01.2019 týkající se požadavku člena komise pana Václava Málka na vysvětlení financování 

profilové akce Open Air Přeštěnice. 

K tomuto pan Bc. Kratochvíl uvedl, že akci organizuje Milevský kraj prostřednictvím 

společnosti Milevskem s.r.o. Z rozpočtu města Milevska jde na tuto akci v rámci podpory 

profilových akcí 50.000 Kč a jinak je festival finančně zcela soběstačný. Pan místostarosta 

Michal Horek k danému podotkl, že tato částka je více méně symbolická. To potvrdil také pan 

ředitel DK. Poukázal na kalkulačku kulturních projektů, jejíž odkaz lze najít na webových 

stránkách Ministerstva kultury, která dokáže vypočítat ekonomické dopady výdajů návštěvníků 

jakékoli kulturní akce (festivalu, představení, koncertu) či organizace (muzeum, divadlo apod.), 

a která potvrdila, že díky pořádání festivalu Open air Přeštěnice vznikne až 8 pracovních míst, a 

nabídl individuální konzultace k tématu v případě dalších dotazů ze strany členů kulturní komise. 

(*) Dále bylo na základě podnětu pana MUDr. Hobzka z minulého zasedání kulturní komise 

diskutováno o představeních pro seniory v milevském kině. K danému pan Bc. Kratochvíl sdělil, 

že ceny za představení označená v programu jako kino senior jsou uvedeny ve výši, kterou platí 

návštěvníci kina po předložení členských průkazů Senior klubu. Čísla jednotlivých průkazů se 

zapisují a na základě faktury vstupenky do plné výše následně hradí Senior klub. Ohledně 

vysokých cen za vstupenky pan ředitel uvedl, že ceny jsou závislé na distributorech i na tom, zda 

je film novinkový (premiérový). Ceny za filmy pro seniory jsou obecně nižší, protože dle jeho 

slov si senioři rádi počkají na film, který není v premiéře. Stejný koncept nepremiérových filmů 

je pak uplatňován v případě dětských představení v rámci prázdninových dílniček, kdy jsou ceny 

za představení rovněž nižší.  K tématu navrhla paní MUDr. Pučelíková, zda by v případě 

drahých dětských představení nešel uplatnit stejný koncept jako v případě seniorů, například 

formou věrnostní karty s možností propojení i s jinými kulturními organizacemi. Pan Bc. 

Kratochvíl k danému uvedl, že v Milevsku je zaveden věrnostní program pro děti – Mikulín. Dítě 

na akci Pohádkový les obdrží kartičku s prvním razítkem tzv. Mikulínem, v průběhu roku má 

možnost na různých dalších akcích nasbírat další a po vyplnění kartičky (celkem 10 razítek) má 

jedno představení v kině zdarma. 

Pan Vildt následně řediteli DK navrhl začlenění do projektu Senior pas. Téma kino bylo 

zakončeno podáním informace ze strany ředitele DK o proběhlé rekonstrukci vestibulu kina i o 

potřebě další rozsáhlé rekonstrukce v podobě nových sedaček, osvětlení, podlah, akustiky, 

elektrických rozvodů atd., přičemž podotkl, že bez vzduchotechniky je tato rekonstrukce 

vyčíslena na 4,5 milionu korun.  

Na to reagoval pan místostarosta Michal Horek, že nyní je prvořadá především rekonstrukce DK, 

jejíž návrh bude předložen na příštím zasedání Zastupitelstva města Milevska. Spolu s ředitelem 

DK dále uvedl, že rekonstrukce DK zahrnující např. celkové zateplení, nové kotle, řešení ohřevu 

TUV, sedačky na balkóně, terénní úpravy v okolí DK, vychází celkem na 54 miliony korun, 

přičemž 13 milionů tvoří různé dotace a dary.  

 

Na jednání kulturní komise se dostavil pan MUDr. Zdeněk Hobzek. 

 

Pan Bc. Kratochvíl dále informoval o výběru pana Čeřovského jako nového provozovatele 

občerstvení v amfiteátru DK. Pan Vildt vznesl dotaz, zda DK platí kapely hrající na Milevském 
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kulturním létě. K tomu ředitel DK uvedl, že kapely se neplatí z důvodu nedostatku financí. Je tak 

dán prostor pro nové začínající kapely, které hrají za dopravné a platí se pouze ozvučení. Panu 

Vildtovi v programu Milevského léta chybí kapely jiných hudebních žánrů. Na to mu bylo 

odpovězeno, že z finančního hlediska to není v silách DK, kapely jiných hudebních žánrů není 

možné sehnat pod 5 tisíc korun, což je finanční limit pro jedno představení v rámci Milevského 

léta.  

K danému se vyjádřil pan MUDr Hobzek, s tím že je dobré nechat zaběhlé akce beze změn, 

pokud fungují, a vznesl dotaz, kolik stojí jedno promítání filmu v letním kině. Pan Bc. 

Kratochvíl mu sdělil, že cena filmů závisí na velikosti doby mezi premiérou a promítáním filmu, 

ale rámcově se pohybuje mezi jedním a čtyřmi tisíci korun. K návrhu rozšíření hudebních žánrů 

pana Vildta, který předal kontakty na kapely paní Košatkové z Milevského kraje o.p.s., dále 

uvedl, že zváží sobotní vystoupení country kapel.  

Pan MUDr. Hobzek se vrátil k tématu milevského kina. Upozornil na vysokou cenu dětských 

představení a dotovaná představení pro seniory a rozpoutal diskuzi na téma, zda má město 

podporovat seniory či děti a zda je vůbec vůle pro děti něco dělat. Na to mu byla panem Bc. 

Kratochvílem odpovězeno viz text za (*). K tématu se vyjádřil předseda komise PhDr. Kálal 

s tím, že dle jeho názoru nemůže DK dotovat dětská představení, a celé téma dotací dětských 

představení je spíše návrh na usnesení pro radu města než podnět k diskuzi pro kulturní komisi. 

K dětským představením pan Bc. Kratochvíl ještě uvedl, že takováto představení 

nepremiérových filmů pro děti s nižšími cenami již v Milevsku v minulosti byla, ale po určité 

době došlo k úpadku. Přislíbil však, že od září nedělní dopolední promítání zkušebně znovu 

zavede, aby se zjistilo, zda o tato představení bude zájem. 

 

Na základě výše uvedených diskuzí byla navržena tato usnesení komise: 

 

1. Kulturní komise bere na vědomí problematiku týkající se Domu kultury, zároveň byly 

zodpovězeny dotazy pana Václava Málka a pana MUDr. Zdeňka Hobzka. 

 

PRO:  PhDr. Jiří Kálal, MUDr. Zdeněk Hobzek, Vladimír Vildt, Karel, Procházka, Mgr. 

Vlasta Balogová, MUDr. Miroslava Pučelíková, Tibor Kaleja 

 

Návrh byl přijat. 

 

2. Kulturní komise navrhuje panu řediteli Domu kultury Bc. Vítu Kratochvílovi, aby 

věnoval více pozornosti programu pro rodiny s dětmi, tzn. zvětšil nabídku dětských 

představení za rozumné ceny. 

 

PRO: PhDr. Jiří Kálal, MUDr. Zdeněk Hobzek, Vladimír Vildt, Karel, Procházka, Mgr. 

Vlasta Balogová, MUDr. Miroslava Pučelíková, Tibor Kaleja 

 

   Návrh byl přijat. 

 

 

3. Různé 

Proběhla diskuze týkající se aktuálních i plánovaných kulturních akcí v Milevsku. Předseda 

komise pan PhDr. Jiří Kálal pozval přítomné na probíhající výstavu o Janu Jeřábkovi Věčně 

usměvavý nebeský jezdec v Milevském muzeu a na výstavu fotografií Lei Luxemburgové Byl 

nebyl Černobyl v Městské knihovně Milevsko. Pan MUDr. Zdeněk Hobzek upozornil na výstavu 

fotografií drobných sakrálních staveb v krajině Jiřího Hladkého, která je k vidění v prelatuře 

milevského kláštera. Pan Karel Procházka zmínil také Tradiční pálení čarodějnic, které proběhne 

30.04.2019 od 17:00 hodin v amfiteátru DK. Pan místostarosta Michal Horek přítomné pozval na 

Den vína a mandlovice s Hustopečí, který se bude konat 11.05. od 13:00 do 22:00 hodin na 

milevském náměstí a je pořádán ve spolupráci s partnerským městem Hustopeče. 
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Pan Vladimír Vildt vznesl dotaz na pana místostarostu ohledně provázanosti města a pořadatelů 

akcí v domečku Šrot. Na to pan místostarosta pouze potvrdil, že objekt mají pronajatý od města 

Milevska. Zdůraznil, že pokud by uživatelé domečku Šrot měli o spolupráci s městem zájem, 

určitě by se snažil najít společnou cestu a nebránil se diskuzi, stejně jako je tomu například v 

případě pořadatele akce Mejdan pro faunu pana Kolky nebo pana Dana Hrušky, který provozuje 

bar Kamenáč. 

Pan MUDr. Hobzek vznesl dotaz na možnost koordinace kulturních akcí ve městě. Na téma 

proběhla diskuze mezi členy kulturní komise a přítomnými hosty. Pan Bc. Vít Kratochvíl 

podotkl, že již proběhla snaha o zavedení přehledu o kulturních akcích formou webových stránek 

milevskem.cz. Zároveň uvedl, že tato koordinace je značně problematická, především z důvodu 

konkurence mezi pořadateli jednotlivých kulturních akcí a s tím související neochotou plánované 

akce na webu zveřejnit. Zmínil také, že lze rozšířit informace o systému plánování kulturních 

akcí na webu milevskem.cz prostřednictvím Milevského zpravodaje. 

 

Na základě diskuze týkající se koordinace kulturních akcí bylo navrženo toto usnesení 

komise: 

 

3. Kulturní komise navrhuje zveřejnění informací o systému plánování kulturních akcí ve 

městě. 

 

PRO:  PhDr. Jiří Kálal, MUDr. Zdeněk Hobzek, Vladimír Vildt, Karel, Procházka, Mgr. 

Vlasta Balogová, MUDr. Miroslava Pučelíková, Tibor Kaleja 

 

Návrh byl přijat. 

 

 

 

Závěrem předseda komise poděkoval panu Bc. Vítu Kratochvílovi za jeho účast na zasedání 

komise a za umožnění jejího zasedání v prostorách Domu kultury, dále za účast na zasedání panu 

místostarostovi Michalu Horkovi a všem členům komise a sdělil, že příští zasedání kulturní 

komise se bude konat v první polovině měsíce června. Přesný termín bude oznámen v 

dostatečném předstihu.  

 

 

 

 

 

 

Zapsala: Ing. Lenka Džermanská 

 

 

 

 

   

PhDr. Jiří Kálal v. r. 

předseda Kulturní komise 

 

V Milevsku 14.04.2019 

 


